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1. Põhikirja muudatuse ettepanek 

• Tulenevalt HTM nõudmisest ei saa Kutsekoolid enam erialaliitude töös osaleda 

täisliikmena (juriidiline riigi esindamise õiguste küsimus)  

• Ei puuduta ülikoole kui avalik-õiguslikke asutusi 

• Vaja luua põhikirja eraldi liikmestaatus, et koostöö kutsekoolidega saaks jätkuda, 

sama olukord kõikides erialaliitudes ja ka Eesti Metsaseltsis ning Eesti 

Metsasertifitseerimise Nõukogus (PEFC Eesti) 

EMPL PÕHIKIRJA MUUDATUSETTEPANEK  

3.1.1. Liidu liikmeskond jaguneb: 

Põhiliige – põhiliige on liidu täieõiguslik liige, kes omab hääleõigust ja sõnaõigust. 

Kaasliige – kaasliige on Teadus- ja Haridusministeeriumi poolt hallatav 

kutseõppeasutus. Kaasliikmetel on liidus sõnaõigus, kuid puudub hääleõigus.  

 

Juhatus: Kas kooli esindaja võib juhatuses olla indiviidina, mitte kooli esindajana? See vajab 

täpsustamist. Koolijuhtidele keelati ära.  

See puudutab kõiki liite, mitte ainult EMPL.  

 

Arutelu on kestnud aastaid ja seda muutust on pikalt edasi lükatud, kuid nüüd tuleb see ära 

vormistada. Arvamust avaldada on mõistlik, kuid muudatus põhikirjas tuleb vastu võtta. 

Kas on juhatuse liikmeid vastu, et viia antud ettepanek üldkogule kinnitamiseks.  

Juhatuse liikmed vastu ei ole. Teema läheb üldkogu päevakorda. 



 

 

2. Üldkogu päevakord 

1. Juhatuse esimehe pöördumine 

2. EMPL juhatuse valimised 

a. Juhatuse valimise korra kinnitab üldkoosolek 

b. Juhatuse liikmete arvu otsustab üldkoosolek 

c. Juhatuse kandidaatide nimekirja sulgeb üldkoosolek 

3. Tegevmeeskonna poolt tegevuste ülevaade 

4. EMPL Põhikirja muudatus (vajab vähemalt ¾ kohaloleva liikmete nõusolekut) 

5. EMPL 2025 liikmemaksu kinnitamine 

a. Ettepanek jätkata sama liikmemaksu mudeliga 

6. EMPL 2024 majandusaasta audiitori kinnitamine 

a. Ettepanek jätkata sama audiitoriga E-audit OÜ 

 

Üldkogu päevakord on juhatuse poolt aktsepteeritud. 

 

3. Infod 

o RMK raiemahu trend, nõukogu liige Antti Allas (SDE) Barruses. Kohtumine 

toimus. Sotsiaaldemokraatidega on metsateemal endiselt keeruline.  

o FSC metsamajanduse standardi seis 

▪ Standardi lõplik kinnitamine 9-10 okt. Põlisrahvad sees, RMK langetab 

otsuse pärast FSC lõplikku otsust. Tõenäoline on, et FSC-st loobuvad. See 

tähendab, et aasta aega saavad veel tarnida peale otsuse vastuvõtmist.  

▪ Pühapaikade kaardikihi arutelud ministeeriumiga. Kaardikihti haldab IT 

maja, kas peaks riiklikus andmebaasis olema? Ministeerium pigem toetab 

sektori seisukohta. 

o Aasta Puitehitise konkurss on läbi viidud, auhinnagaala Puitarhitektuuri 

konverentsi raames 7.11.2024. Osalejad olid ehk veidi tagasihoidlikumad kui 

varem.  

o Puitarhitektuuri konverents 7. novembril Kruiisiterminalis. Programm on 

põhimõtteliselt koos ja esinejad on välja kuulutatud.  

o Kliimaseaduse, LKS, Metsaseaduse muudatuste protsess. Jaan hoiab asjadel silma 

peal ning andis ülevaate juhatusele EV ministeeriumite 

kooskõlastuste/mittekooskõlastuste  seisust Metsaseaduse ja Looduskaitseseaduse 

muudatuste seadustele: 

 

• Metsaseaduse muudatused 
Kaitseminiteerium 

Soovib, et riigikaitselistel eesmärkidel teostatud raadamistele tehakse erand ja 

raadamistasu ei nõuta. Tehakse ettepanek, et eriolukordade ajal hädavajalike 

raadamiste korral kaitseministeeriumile 10 päevast etteteatamistähtaega ei 

kohaldata. 

 

Majandus- ja kommunikatsiooniministeerium  



 

Peab vajalikuks põhjalikumat mõjude analüüsi ja leevendavate meetmete selgemat 

lahti kirjutamist seletuskirjas. Tuleb kaaluda täiendavaid katteallikaid  kui 

raiemahud vähenevad. Uuendusraie langi pindala vähendamine vajab täiendavat 

õiguspärasuse analüüsi. 

 

Justiits- ja digiministeerium 

Vajalik täiendada juriidiliste isikute trahvimäärade tõstmise selgitusi seletuskirjas. 

Seaduse muutmise väljatöötamise kavatsuse tegemata jätmine ammendavalt 

põhjendamata. Kiireloomulisusele viitamine pole piisav. Tingimuslik kooskõlastus 

vigade parandamise korral. 

 

Regionaal- ja põllumajandus ministeerium 

Tehakse ettepanek jätta eelnõust välja istandike rajamine sellisele mittemetsamaale, 

mis on põllumajandusmaa, kuna neil on endalgi põllumaast puudus käes. 

Istandike sätetesse suhtutakse väga kriitiliselt kuni elurikkuse kahjustamise 

argumentide kasutamiseni,. 

Eelnõule kooskõlastust ei anta.  

 

• Looduskaitseseaduse muudatused 
 

Rahandusministeerium 

 

Minister Ligi LKSi ei kooskõlasta LKSi, sest tegemata on jäetud seaduse 

muudatuste  mõjuanalüüs riigieelarvele ja KOVide maksulaekumistele. 

 

Majandus- ja kommunikatsiooni ministeerium 

Tingimuslik kooskõlastus antakse kui tehakse põhjalikum mõjude hindamine ja 

leevendavate meetmete selgem selgitus. Tehakse ettepanek KOVidele kehtestatud 

piirangu alad arvata riiklikult kaitstavate alade arvestusse. 

 

Õiguskantslereeskirjade  

Kui raie tegelikult piiranguvööndis seadusega keelata, siis tuleb näha ka ühtlasi 

kaitse eeskirjade kui haldusakti muutmine, sest kaitse-eeskiri võib lubada 

piiranguvööndis raiet, sest praktikas tuleb lähtuda eelkõige kehtivast haldusaktist. 

 

Justiits- ja digiministeerium 

Mida mõista maismaa kuini 30 protsendi riikliku kaitse all pole üheselt mõistetav. 

Karistusmäärade osa vajab selgemat lahti kirjutamist ja põhjendamist. 

Ministeerium ei anna enne kooskõlastust kui parandused on sisse viidud eelnõusse 

ja seletuskirja.  

 
Regionaal- ja põllumajandus ministeerium 

Kritiseeritakse maaparanduse sätteid. Kaitsealade sõnastused ebamäärased. 

Ministeerium ei anna kooskõlastust  LKS muudatuste seadusele. 

  

o 2040 Kliimaeesmärkide sisendi andmine 

o EUDR edasilükkamise ettepanek. Helena hoiab teemal silma peal ja osaleme kus 

on võimalik.   



 

o Rohetiigri maakasutuse teekaardi koostamine, EMPL vastutada puidukasutuse 

kirjeldamine 

• Eesti puidutööstuse eesmärk on Eesti metsas kasvatud puudest saadud puidu 

maksimaalne väärindamine, fossiilsel süsinikul põhinevate toodete 

asendamine ja kestvustoodete tootmine süsiniku pikaajaliseks talletamiseks 

ning puidujäätmete väärindamine biomajanduses. 

o Mehhaanilise puidutööstuse tootlikkuse arendamine ja väärtusahela 

pikendamine Eestis (suurendada majanduslikku tulu tooraine ühiku kohta) 

o Puittoodete kohapealse kasutamise suurendamine ehitussektoris 

(asendusefekt). 

o Madalakvaliteedilise puidu keemiline väärindamine Eestis ja seeläbi 

fossiilsetest maavaradest toodetud toodete asendamine (asendusefekt). 

Kui saame raiemahu viia suuremaks, siis mahuks Eestisse vähemalt 2 suurt 

uut tehast.  

o Lammutusjäätmete ja madalakvaliteedilise puidu kasutamine, ehk 

jäätmetele uue elukaare andmine. 

 

4. Kommunikatsioonitegevuste ülevaade 

• Metsarahvapäev oli septembris kõige kesksem. Hoolimata sellest, et KIK ei 

rahastanud võib lugeda igati õnnestunuks. Üritusi oli vähem kui varem, kuid 

kõik said kenasti täis. Kiidame ja täname tööstusi, kes kaasa lõid. 8 tööstust 

osales. 28-st sündmusest esimesed 2 olid kõige populaarsemad. UPM Kymmene 

ja Kohila Vineer. Külastajad andsid hinnanguks 5/5. Oli nii korduvkülastajaid 

kui ka uusi. Kogu kommunikatsioon oli orgaaniline. Trüki ja 

väliskommunikatsiooniks eraldi raha ei olnud. Sotsiaalmeedia postitusi 

võimendasime ja veidi reklaami väikse raha eest. Neljas aasta, õige oli jätkata. 

Tööstused pakuvad inimestele huvi ja lisaprogramm mõjub väga hästi. Kindlasti 

jätkata, kui võimalik ka suurema eelarvega, aga selle aasta väikse eelarvega sai 

ka hästi tehtud. Henrik – tunnustada, et üritus on saavutanud selle eesmärgi, 

mille alguses seadsime. Väga väärtuslik projekt, mida hoida ja arendada.  

• Puitarhitektuuri konverents ja APE – ilmumas on kohe ka ajakiri EhitusEst. 

• Oleme ka meedias jätkuvalt pildis.  

• Jätkub töö sotsiaalmeedias.  

5. EMPL eelarve 2024. Püsime üsna plaanis. Liitus MTG Eesti, rohkem hetkel ei ole uusi 

liikmeid õnnestunud saada. E-veoselehe tulu on suurem, kui oleme osanud oodata ja ka 

suurem kui eelmisel aastal. Hetkel on ülejääk veidi suurem kui planeeritud, kuid sügisel 

on suured kulud/tulud tulemas seoses üritustega.  

• Suuremamahulised uuringud – kas meil oleks selleks ressurssi?  

6. EMPL eelarve esialgne 2025. Liikmemaksu laekumine on täpsustunud. Väiksema 

liikmemaksu laekumisega eelarvemaht u 100 000 väheneb. KIK toetust tuleb veebruaris 

hakata taotlema. Kuludest hetkel välja võetud Sotsiaalmajandusliku mõju uuring.  

Jätkuvalt tegeleme ka potentsiaalsete liikmetega.  

7. Puidukaubanduse e-andmevahetuse standard 



 

Standardi loomise pakkumine 10 000€ + KM (Eeway ja Woodpecker Systems OÜ) 

• Kõikide andmeväljade dokumenteerimine (inglise keeles) nende kasutuse, 

loogika ja seoste kirjeldustega 

• Kooskõlastamine huvigruppidega (sae- ja höövelveskid) 

• Kohtumised Baltikumi, Skandinaavia ja UK alaliitude määratud esindajatega. 

Struktuuri täiendamine nende ettepanekutega 

• Kohtumised teada olevate ja töö käigus leitud tarkvara pakkujatega, nende sisendi 

kaasamine standardisse.  

• Analüüs CEI-Bois Digital Templates ja muude töö käigus tuvastatud 

andmevahetus- algatustega, nende ühilduvuse ja knowhow vastastikkuse jagamise 

analüüs.  

• papiNeti väljundi tekitamise põhimõtteline tehniline kirjeldus (mapping).  

• Standardi andmemudeli joonis  

• Standardiseeritud API kirjeldus veoselehtede lisamiseks, vaatamiseks, 

muutmiseks ja tühistamiseks.  

• Realistlike andmetega näited API-kirjelduse mõistmise lihtsustamiseks  

Reaalajamajanduse toetusvooru võimalused  

• Sobime äriprotsessi terviklahenduse toetusvooru 

• Toetus kuni 100 000€ ja/või 50% projekti mahust. Vooru 

kogumaht 1,8 miljonit €, tähtaeg november 

• Tingimused mõistlikud (ei kaasne hanke ja pakkumuste võtmise 

kohustusi) 

• Võiksime lisaks andmevahetuse standardile teha: 

i. Sae- ja höövelmaterjali andmevahetusplatvormi arendus EVR-is 

ii. Sae- ja höövelmaterjali kasutajaliides EVR-i 

iii. EVR kasutajaliidese värskendamine 

iv. Euroopa ID sisselogimise võimaldamine EVR-i 

v. EVR statistika dashboardi täiendamine 

vi. EVR-i liiniraporti lisamine 

vii. EVR app autojuhtidele  

viii. Lepingu sõlmimise automatiseerimine, lepingu vorm välismaistele 

kasutajatele, juriidiline analüüs 

ix. QR koodi võimaluse lisamine 

x. EVR andmeturvapoliitika ja protseduuride ajakohastamine 

Juhatuselt vajame esialgselt hinnangut või heakskiitu, et kas minna edasi. Kas oleksime valmis 

suuremaid summasid evr arendamiseks kasutama ja EISist lisavahendeid kaasama.  

Juhatus: eelkokkulepped teha konkreetsete ettevõtetega.  

 

 

 

Koosolekut juhatas Protokollis 

Henrik Välja  Kerli Alliksaar 

tegevjuht büroojuht 


